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országgyűlési képviselő
Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Az Országos Diákparlament által megfogalmazott ajánlások be nem tartásáról 1 . — Miért
nem kapták vissza az intézményi diákönkormányzatok a köznevelési törvény el őtt i
szabályozásban rögzített jogaikat? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

2014 novemberében ülésezett az Országos Diákparlament, amelynek küldöttei képviselik azt a
sok százezer fiatalt, akik az ország jöv őjét határozzák meg a jövőben. A közel 300 küldött egy
42 pontos ajánlást fogalmazott meg és fogadott el . Bár a kormányzat képviselője is részt vett
az ülésen, illetve a sokszor emlegetett konzultáció is megtörtént a felek között, de azóta számo s
ajánlási pontban megfogalmazott problémában semmilyen érdemi el őrelépés nem született .

Jelen kérdésemben az első ajánlással szeretnék foglalkozni, amely így hangzik : „Az intézményi
diákönkormányzatok kapják vissza a köznevelési törvény előtti szabályozásban rögzített
jogaikat. ”

A jelenleg érvényben lévő — a diák önkormányzatisággal kapcsolatos — szabályzás gyakorlatilag
a véleményezési jogban merül ki . A törvény hatályba lépését megel őző időszakban a
diákönkormányzatok az iskolai élet diákokat érint ő valamennyi kérdésben fontos jogokka l
rendelkeztek, és képesek voltak a diákok érdekeinek hatékony érvényesítésére .



Összehasonlítva a jelenlegi törvényt a korábbi jogi szabályozással, elmondható, hogy a
kormány a diákönkormányzatok egyetértési, tanácskozási, és egyéb szerzett jogait teljesen ,
véleményezési jogait pedig részben elvette .

Ilyenek például az egyetértési jog a házirend, és az iskolai SZMSZ a tanulókra vonatkoz ó
passzusaiban, a tanácskozási jog (például a nevel őtestületi ülésen), a javaslattételi jog (a
tanulókat érintő valamennyi kérdésben) vagy a véleményezési jog például egy tanítás nélkül i
munkanapról .

Sajnos nem lep meg minket a kormányzat a diákokkal és a hallgatókkal szembeni „hadjárata” ,
és munkájuk ellehetetlenítése, elég, ha csak a hallgatói jogok csorbítására, és az intézmény i
autonómiát elimináló döntésekre gondolunk . Pedig Önök az ominózus ülésen is külön
kihangsúlyozták, hogy a diákparlament véleménye rendkívül fontos a számukra, ennek ellenére
semmilyen érdemi lépés nem történt . A Jobbik fontosnak tartja a diákönkormányzatok jogainak
visszaadását, hiszen csak az az önkormányzatiság lehet sikeres és eredményes, amel y
hatékonyan tud élni jogaival .

Tisztelt Miniszter Úr! Miért nem fogadják be azon Országos Diákparlament javaslatait ,
amelynek szerepét — az Ön elmondása szerint is — fontosnak tartja? Kérdezem, hogy miér t
csorbítják folyamatosan a diákok, illetve a hallgatók jogait? Miért nem kapták vissza az
intézményi diákönkormányzatok a köznevelési törvény el őtti szabályozásban rögzített
jogaikat ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . június 25 .

Tisztelettel :

Farkas Gergely
Jobbik
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